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PREVÃZUTE ÎN PARTEA A DOUA A CONTRACTULUI DINTRE GDLES ªI AUTORITÃÞI

General Dynamics a început
producþia transportoarelor

Piranha V pentru statul român
(Interviu cu Marinicã Mîrzu, general manager GDELS România ºi Stefan Stuck, director pentru afaceri ºi servicii

internaþionale pe Sud-Estul Europei, în cadrul GDELS)

Reporter: Cum se deruleazã joint-
venture-ul semnat de General Dynamics
cu Uzina Mecanicã Bucureºti pentru eta-
pa a doua a contractului privind cele 227
de transportoare blindate Piranha V de-
stinate Forþelor Terestre Române?

Marinicã Mîrzu: În acest moment
am demarat producþia transportoarelor
Piranha V prevãzute în a doua parte a
contractului încheiat cu statul român.
Cooperarea dintre GDELS ºi UMB este
una bunã, avem foarte multe lucruri de
fãcut împreunã, proiectul este complex,
deoarece la finalul lui trebuie sã asigu-
rãm cã întregul produs este fabricat în
România, de cãtre cele douã companii,

într-o coordonare perfectã a activitãþii.
Avem acum ºi forþã calificatã de muncã
la partenerul din România. Am ajuns sã
avem, numai pe partea de producþie, 180
de angajaþi calificaþi, la care se adaugã
partea de management. Avem spaþiul ne-
cesar, capacitãþile, resursele, utilajele,
echipamentele ºi instrumentele care ne
permit ca în acest moment sã spunem cã
fabrica din România este una similarã
celei din Mowag, Elveþia.

Este foarte important sã menþionãm
cã, odatã construitã aceastã capacitate de
producþie în România, ea va rãmâne aici,
va continua producþia la nivel regional.
Nu avem intenþia sã stopãm producþia re-

spectivã dupã încheierea contractului
privind transportoarele Piranha V desti-
nate forþelor terestre române. Mai mult,
dacã Ministerul Apãrãrii Naþionale va
avea ºi alte cerinþe, este de ajuns sã îºi
aminteascã faptul cã deja are o unitate de
producþie la Bucureºti la care poate apela
în orice moment, pentru derularea oricã-
rui alt program strategic. Joint-ventu-
re-ul cu UMB este realizat în beneficiul
infrastructurii ºi know-how-ului necesa-
re industriei naþionale de apãrare.

A CONSEMNAT

GEORGE MARINESCU

(continuare în pagina 3)

PESTE TREI MILIARDE EURO ZAC ÎN CONTURILE BNR

Lipsa sistemelor de management
ºi control a blocat accesarea
prefinanþãrii din PNRR

A
utoritãþile de la Bucureºti im-
plicate în gestionarea Planului
Naþional de Redresare ºi Rezi-
lienþã (PNRR) se pregãtesc ca,

la finalul lunii mai, sã depunã prima ce-
rere de finanþare la Comisia Europeanã.
În prealabil, a fost însã nevoie ca ieri
Guvernul sã aprobe o hotãrâre prin care
a modificat organigrama Ministerului
Investiþiilor ºi Proiectelor Europene,
unde vor fi angajate încã 536 de persoa-
ne, pentru a operaþionaliza sistemele de
management ºi control a proiectelor fi-
nanþate din PNRR.

“Asigurãm, practic, prin hotãrârile
de guvern de astãzi ºi cele care vor
urma miercuri, transmiterea primei ce-

reri de finanþare în cadrul PNRR. Este
vorba de suma de 3 miliarde de euro
care, alãturi de suma deja asiguratã de
3,7 miliarde euro prin prefinanþare,
care ne creeazã premisele ca, pânã la fi-
nele anului, sã putem sã beneficiem de
suma totalã de zece miliarde de euro
asiguraþi prin PNRR”, a declarat pre-
mierul Nicolae Ciucã, la începerea
ºedinþei de guvern.

Amintim cã primii bani din prefi-
nanþarea de 3,7 miliarde euro au intrat
în conturile Bãncii Naþionale a Rom-
âniei în luna decembrie 2021, iar a
doua tranºã a ajuns în þarã în cursul lu-
nii ianuarie 2022, dar, de atunci ºi
pânã acum, Guvernul nu a tras niciun

leu din suma respectivã pentru a efec-
tua plãþi mãcar în contul proiectelor de
infrastructurã deja demarate de bene-
ficiari, proiecte ce sunt prinse în
PNRR.

“Nu am cheltuit bani din prefinanþa-
rea de 3,7 miliarde euro, pentru cã nu
am avut operaþionalizate structurile or-
ganizatorice necesare implementãrii
PNRR. Acest demers se deruleazã în
aceste zile. Apoi, nu este suficientã doar
operaþionalizarea acestor structuri, ci e
nevoie ºi de generarea proiectelor care
impun plãþi".

GEORGE MARINESCU

(continuare în pagina 3)

R
ãzboiul declanºat de Federaþia Rusã în Ucraina ºi noile miºcãri în actualul context re-
gional au loc într-un moment în care Armata Românã nu ºi-a îndeplinit þintele privind
înzestrarea sa, þinte stabilite în cele zece programe de achiziþie de echipamente ºi teh-
nicã militarã modernã. În afara scutului anti-aerian de la Deveselu, a sistemelor de ra-
chete defensive Patriot achiziþionate pentru el, de contractul aflat în derulare de jo-
int-venture-ul încheiat între General Dynamics ºi Uzina Mecanicã Bucureºti pentru
cele 226 de transportoare blindate Piranha V, de achiziþionarea unor avioane F-16 se-
cond-hand din Spania, Portugalia ºi, recent, Norvegia, de sistemele de apãrare de coa-

stã HIMARS ºi de demararea contractului pentru camioanele de transport ce vor fi construite la Pe-
treºti de compania italianã Iveco, restul programelor de achiziþie sunt blocate – vezi cazul achiziþiei cor-
vetelor marine – sau nu au fost încã demarate – aºa cum este cazul achiziþiei elicopterelor de atac, dro-
nelor ºi altor echipamente tehnice de luptã de ultimã generaþie. Poate de aceea autoritãþile de la Bucu-
reºti, inclusiv preºedintele Klaus Iohannis, au insistat pe lângã partenerii occidentali pentru întãrirea
Flancului Estic al NATO prin constituirea unui grup internaþional de luptã în þara noastrã, grup ce va de-
veni activ în urmãtoarea perioadã.
Înacestecondiþii, organizarea, la finalulsãptãmânii trecute, laBucureºtiaceleide-aoptaediþii aexpoziþiei
Black Sea Defence, Aerospace and Security a reprezentat o oportunitate pentru Vasile Dîncu – ministrul
ApãrãriiNaþionale–ºiFlorin Spãtaru –ministrulEconomiei, pentru aconstatacaresuntnoutãþile în acest
domeniu ºi ce s-ar potrivi pentru nevoile urgente ale forþelor armate române. Printre participanþii la BSDA
2022 s-a numãrat ºi compania General Dynamics European Land Systems (GDELS), cu ai cãrei reprezen-
tanþi - Stefan Stuck, director pentru afaceri ºi servicii internaþionale pentru sud-estul Europei în cadrul
GDELS ºi Marinicã Mîrzu, general manager al GDELS România – am realizat urmãtorul interviu.

Marinicã Mîrzu ºi Stefan Stuck

Promisiunea recunoscutã e pe
jumãtate iertatã

S
au cam aºa ceva? Acum, ce
mai…am fãcut-o….am fãcut-o.
Promisiunea, vreau sã zic. De-
geaba o mai dau la întors, tre-

buie sã mã þin de ea. Oamenii vor soluþii,
peste probleme dau ºi singuri. Ca dova-
dã, MAKE! Nici nu apucase bine sã se
usuce cerneala pe conceptul editorialu-
lui de vineri cã mi-a ºi altoit una. O solu-
þie! Cine l-a pus? ªi-a pus toatã lumea în
cap! Unii aºa, alþii aºa….toatã lumea ne-
mulþumitã! Sau, mã rog, fiecare în felul
lui parþial mulþumit…dar atît de parþial,
cã tot nemulþumit se cheamã cã este. ªi
se manifestã ca atare! Vedeþi, asta e pro-
blema cu soluþiile. Nimeni nu are una,
mai ales dacã problema e suficient de
complicatã. În schimb, atunci cînd vine
unul cu o soluþie, toþi descoperã cã ave-
au de mult una în buzunarul de la
cãmaºã ºi imediat o comparã cu cea a
autorului. Le dã mereu cu virgulã. Nu se

potriveºte, neam! Cine e de vinã? Evi-
dent, ãsta care a venit cu soluþia!!! Ha-
bar n-are! De ce s-or fi bãgînd unii unde
nu se pricep, nene?!

Acestea fiind zise, iatã soluþia pe care
o propun! Uºurel, cu fata popii! Soluþie?
La ce, soluþie? Care este problema? La
modul descriptiv, problema ar fi aceea cã
un singur exemplar al speciei ºi nici ãla
prea reuºit, se joacã cu mîna pe butoanele
nucleare: An-tan-tichitan, Muþunache
cãpitan, Ene-bene bombardeazã, glonþul
vîjîie ºi zboarã, dumneata sã ieºi afarã! Îi

place ºi se amuzã copios! Opt miliarde ºi
ceva de cetãþeni ai planetei Terra, în
schimb, stau sub ameninþarea anihilãrii
totale ºi nu au la îndemînã nici un mijloc
sigur ºi prompt pentru a-l opri pe ”ciu-
dat”, astfel încît sã fie siguri cã vor evita
catastrofa. Pusã în felul acesta, problema
are soluþii evidente. De tipul: hai, neni-
cã…. sã ia careva o piatrã din drum ºi sã-i
dea una la scãfîrlie ãluia de se joacã cu
vieþile noastre, sã încheiem jocul. Scã-
pãm de nebun ºi gata!

(continuare în pagina 8)

Vedeþi, asta e problema cu soluþiile. Nimeni nu are una,
mai ales dacã problema e suficient de complicatã. În schimb,
atunci cînd vine unul cu o soluþie, toþi descoperã cã aveau de
mult una în buzunarul de la cãmaºã ºi imediat o comparã cu
cea a autorului. Le dã mereu cu virgulã. Nu se potriveºte,
neam!

URSULA VON DER
LEYEN, PREªEDINTELE
COMISIEI EUROPENE:

“Cooperarea
globalã este
antidotul
împotriva
ºantajului
Rusiei”
l Von der Leyen: “Rusia
îºi va gãsi calea de
întoarcere cãtre Europa
datoritã poporului”

P
reºedintele Comisiei Europene,
Ursula von der Leyen, a denun-
þat ieri, în cea de-a doua zi a Fo-
rumului Economic Mondial

(WEF) de la Davos, agresiunea rusã din
Ucraina ºi utilizarea de cãtre Moscova a
“foamei” pentru “a deþine controlul”,
anunþã WEF. Domnia sa a subliniat:
“Cooperarea globalã este antidotul
împotriva ºantajului Rusiei”.

Mesajul liderului Comisiei Europene
s-a concentrat pe prioritãþile strategice
ale Europei, dupã invazia Ucrainei de cã-
tre Rusia, iar creºterea cheltuielilor mili-
tare este o astfel de iniþiativã. Ursula von
der Leyen a precizat: “Trebuie sã inve-
stim mult mai mult în capacitãþi europe-
ne solide de apãrare. În timp ce NATO
rãmâne cea mai puternicã alianþã militarã
din lume, cheltuielile europene pentru
apãrare nu au þinut pasul cu creºterile re-
cente ale Statelor Unite, Rusiei sau Chi-
nei, în special dupã criza financiarã din
2008. Creºterea acestor cheltuieli - cu un
accent deosebit pe interoperabilitatea in-
vestiþiilor în apãrare ale naþiunilor - poate
contribui la consolidarea capacitãþii
regiunii de a se apãra de astfel de
ameninþãri”.

Alte iniþiative-cheie aduse în atenþie
de preºedintele Comisiei Europene sunt
promovarea energiei verzi, asigurarea
rezistenþei lanþurilor de aprovizionare ºi
promovarea securitãþii alimentare.

În ceea ce priveºte energia, a spus li-
derul Comisiei Europene, criza din
Ucraina a stimulat adoptarea de cãtre Eu-
ropa a surselor regenerabile ºi diversifi-
carea aprovizionãrii cu energie. RePo-
werEU, un plan de 300 de miliarde de
euro lansat sãptãmâna trecutã de Comi-
sia Europeanã, urmãreºte sã accelereze
tranziþia ecologicã prin aproape dublarea
consumului de energie din surse regene-
rabile al Europei pânã în 2030, a spus
von der Leyen, adãugând cã, în cele din
urmã, “hidrogenul este noua frontierã a
reþelei energetice a Europei”.

Domnia sa a mai spus: “Europa trebu-
ie sã rãspundã la efectele secundare su-
plimentare ale rãzboiului, cum sunt
creºterea preþurilor alimentelor, deoare-
ce Rusia a confiscat cereale ucrainene ºi
a blocat alte exporturi de alimente. Euro-
pa ajutã prin furnizarea de venituri,
creºterea producþiei alimentare ºi spriji-
nirea altor regiuni, precum Africa, sã de-
vinã mai puþin dependente de exporturile
de alimente.

V.R.
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